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Havi 
adóbevallás 
interneten 
Az adózás rendjéről szóló tör-
vény értelmében egy bizonyos 
körbe tartozó adózóknak havon-
ta kell majd benyújtaniuk beval-
lást, elektronikus úton - erről 
tartott tegnap sajtótájékoztatót 
I'app István, az APEH Csongrád 
Megyei igazgatóságának igazga-
tója és Csurgó Edit igazgatóhe-
lyettes. A törvény adózói csopor-
tonként lépcsőzetes bevezetésé-
ről rendelkezik, 2006 májusától 
például a legnagyobb adózóknak 
kell magukat előbb regisztráltat-
niuk, majd benyújtani a beval-
lást. Csongrád megyében 1800 
adózó tartozik ebbe a körbe. Az 
ezzel kapcsolatos részletes tájé-
koztatás a www.apeh.hu honla-
pon olvasható. A rendelkezés a 
magánszemélyekre nem vonat-
kozik. 

Hitelek 
hosszabb 
futamra 
A 2003-ban fagykár és aszálykár 
enyhítésére felvett, ötéves lejára-
tú kamattámogatásos hitel fu-
tamidejét az érintett termelők 
újabb öt évvel meghosszabbít-
hatják - tájékoztatta lapunkat 
Tasnddi Gábor, a megyei FM-hi-
vatal vezetője. A 2005-ös gazda-
tüntetést lezáró megállapodás-
ban és a „100 lépés" agrárintéz-
kedéseiben is szereplő hitelhosz-
szabbítást az Európai Bizottság 
jóváhagyta. Május 10-éig kell be-
nyújtani a kérelmeket a megyei 
FM-hivatalhoz, majd az ott ka-
pott igazolással május 20-áig le-
het kezdeményezni a pénzinté-
zetnél a szerződésmódosítást. 

Szerződéstervezet készült a mágocsi otthon kiváltására 

Tovább tárgyalnak a kastélyról 

Lapunk kiadványa már az interneten is elérhető 

Cégregiszter -
minden egy helyen 
Már a postaládákban van Szegeden az idei Cégregiszter, amelyben 
közel ezer vállalkozás kínálja szolgáltatásait a legkülönfélébb 
területeken. A közérdekű információkat is tartalmazó kiadvány az 
interneten is megtalálható. 

A Tisza-parti óvoda 15 éve fogad asztmás kisgyerekeket 

Sóbarlang és klímaterápia 

A budapesti befektető szerződésterve-
zetet tett le a Csongrád megyei ön-
kormányzat asztalára a nagymágocsi 
kastélyotthon kiváltásáról. A fenntar tó 
hatástanulmányt kér a cégtől, amely 
szállodát, wellnesscentrumot tervez az 
elegáns épületben és parkjában. A község 
polgármestere bízik a sikerben. 

A napokban került a 
szegcdi postaládákba 
kiadónk többéves ha-
gyománnyal rendel-
kező információs 
gyűjteménye, a Dél-
magyarországi Cégre-
giszter. Az idén har-
madik alkalommal 
megjelenő kiadvány a 
korábbiakhoz képest 
több mint száz oldal-
lal hízott, közel ezer 
szegedi vállalkozás ál-
tal kínált szolgáltatás-
ról és közérdekű in-
formációkról tájékoz-
tatva az olvasókat. 

Konkoly Béla, a 
Lapcom Kft. keres-
kedelmi igazgatója 
hangsúlyozta: Szege-
den jelenleg nincs a 
Cégregiszterhez ha-
sonló volumenű in-
formációs kiadvány. 
Ebben egy helyen ta-
lálja meg mindenki a 
számára éppen szük-
séges szolgáltatás le-
írását, elérhetőségét 
- legyen szó helyi 
vagy távolsági busz-
menetrendről, fogor-
vosi kezelésről, ok-
mányügyintézésről 
vagy mobilvécé-köl-
csönzésről. Az idén 
nyolcvanötezer pél-
dányban megjelenő 
Cégregisztert ezúttal 
tartósabb papírra 
nyomták, ezzel is el-
lensúlyozva a gyako-

Konkoly Béla szerint Szegeden nincs más 
h a s o n l ó k i a d v á n y Fotó: Gyenes Kálmán 

ri forgatás miatti el-
használódását. 

Idei újdonság, hogy 
a kiadvány már az in-
terneten is elérhető a 
www.cegrcgiszter.hu 
címen, így olyan fel-
használókhoz is el 
tud jutni, akik más 
településekről érdek-
lődnek szegedi cégek 
iránt. Az internetes 
megjelenés másik 
előnye, hogy folya-
matosan frissíthető, 
bővíthető, így olyan 
cégeket is megtalál-
hatunk az adatbázis-
ban, amelyek a 
nyomtatott változat-
ban még nem szere-
pelnek. 

A Cégregiszterbe 
idén kivehető mel-
lékletként a legfris-
sebb utcajegyzékű 
Szeged-térkép is be-
került, a csatolt tele-
pülésrészek - példá-
ul Szőreg, Kiskundo-
rozsma, sziksósi kis-
kertek - részletes 
térképeivel együtt. 

Június végén Ma-
kón, július végén 
Hódmezővásárhe-
lyen, szeptember kö-
zepén pedig Szente-
sen és Csongrádon is 
megjelenik a Cégre-
giszter helyi változa-
ta - mondta el Kon-
koly Béla. 

T.R. 

A közelmúltban jelentkező budapesti 
székhelyű és magyar tulajdonú Arawana 
Kft. folytatja a tárgyalásokat a megyével a 
nagymágocsi kastélyotthon kiváltásáról. 
Az épületben most 360 szociálisan rászo-
ruló, főként nyugdíjas korú beteget gon-
doznak. A kastély nem alkalmas erre a te-
vékenységre, ezért az itt folyó munkát 
kényszermegoldásnak ítélik a megyén. Új 
otthon építésére az önkormányzatnak 
nincsen pénze, ezért a kiváltás látszik az 
egyetlen megoldásnak: aki meg akarja 
szerezni a kastélyt, annak előbb új ott-
hont kell építenie a falu területén. A kulcs 
átadása után kaphatja -meg a Károlyiak 
egykori lakhelyét, az impozáns épületet a 
hozzá tartozó földdel együtt. 

Amint arról két hónappal ezelőtt írtunk, 
a pesti befektető komoly tervekkel kereste 
meg a fenntartót: szállodát, wellnesscent-
rumot, konferencia-központot és lovardát 
képzelt el a területen. A megye és a cégveze-
tői között folyamatos a párbeszéd - tudtuk 
meg a megyei önkormányzattól. A közgyű-
lés a befektető ajánlatát tárgyalásra alkal-
masnak találta, ezért a témában érdekelt 
különböző bizottságok folyamatosan egyez-
tetnek a kérdésben. Az Arawana Kft. bemu-
tatta a kastély és az új otthon terveit, és 
szerződéstervezetet is készített. A közgyű-
lés hivatala mindezekhez még úgynevezett 
megvalósíthatósági hatástanulmányt is kér 
a befektetőtől, megfogalmazott bizonyos el-
várásokat. A cég vállalta, hogy a megye igé-
nyeinek eleget tesz, és a kért módon kiegé-
szíti a terveit. A párbeszéd jelenlegi szaka-
szában a megyei önkormányzat részéről a 
megfontolt óvatosság érzékelhető. 

Nagymágocs polgármestere szerint az az 
álom, amiben nem hiszünk, nem is válik 
valóra. Czabarka lános eddigi tapasztalatai 

A nagymágocsi kastélyból elegáns szálloda lesz? 

alapján azt mondja, az Arawana részéről ta-
núsított magatartás legalábbis bizakodásra 
ad okot. Az elmúlt években jó néhány válla-
lat jelentkezett a kastély kiváltására, ám 
ezek az üzletek kútba estek. Az új otthon 
felépítése, a kastély épületének javítása és 
az új szálloda létrehozása együtt legkeve-
sebb hatmilliárd forintba kerül - ezért is 

tűnhet óriási előrelépésnek a térség szem-
pontjából egy ilyen fejlesztés. Czabarka ar-
ról beszél, hogy az új otthonban a jelenleg is 
állásban lévők megtarthatják munkaviszo-
nyukat, a kastélyban és a hozzá tartozó 
szolgáltatások területén (fürdő, lovarda, 
szállodai számításai szerint csaknem ezer 
szakképzett ember kaphat munkát - idő-

Fotó: Tésik Attila 

szakosan az útépítés, a csatornahálózat ki-
építése is pénzkereseti lehetőséget jelent. A 
község polgármestereként azt mondja, kö-
telességének érzi nyitottnak és óvatosnak 
lenni a témában, ugyanakkor úgy látja: egy-
előre semmi nem utal arra, hogy a befekte-
tőnek ne lennének komolyak a szándékai. 

B.G. 

tegeskednek. A rendszeres sport 
pedig életformájukká válik, mely 
egy teljesen egészséges gyermek 
számára is hasznos lenne. 

A gyógyulási lehetőségek - me-
lyeket alapítványi pénzből finan-
szíroznak - persze csupán egyfaj-

Immár hagyomány, hogy az asztma világnapjáról minden évben 
megemlékeznek a szegedi Tisza-parti óvodában - így történt ez 
tegnap is. Az asztmás gyerekek gondozására specializálódott in-
tézménybe évről évre egyre több légúti betegségben szenvedő kicsit 
íratnak be, az itt kidolgozott speciális programnak köszönhetően 
pedig az évek alatt jelentősen javul állapotuk. 

Tizenöt éve fogad asztmás és al-
lergiás gyerekeket a Tisza-parti 
óvoda Szegeden. Annak idején 
mindössze egyetlen csoportnyi, 
légúti betegségekben szenvedő 
gyerekkel indultak, mára azon-
ban több mint 220 kicsinek biz-
tosítanak speciális ellátást és 
foglalkoztatást - ezzel pedig az 
ország legnagyobb létszámú óvo-
dájává váltak. Az itt kidolgozott 
és levédett programot a világ szá-
mos országában sikerrel alkal-
mazzák. Az iskolába kerülő gye-
rekek edzettek, magabiztosak, és 
ami a legfontosabb: sokkal egész-
ségesebbek, mint amikor először 
beléptek a folyóparton álló hatal-
mas épületbe. 

- Évről évre egyre több az aszt-
más gyerek - mondta el Laczkó 
Antalné óvodavezető, aki hozzá-
tette: ennek ellenére eddig még 
minden jelentkezőt fel tudtak 
venni az intézménybe. Csak or-
vosi ajánlással lehet ide jelent-
kezni; ettől függetlenül soha, 
senki nem használja azt a szót: 
beteg. - A gyerekek teljesen ter-
mészetesnek veszik, hogy néha 
egy-egy társuk maszkot vagy in-
haláló készüléket használ. 

A Tisza-parti óvodában a gyere-
keknek külön sóbarlangjuk van, 
emellett rendszeresen úsznak, 
gyógytornáznak, sőt egy hegyvi-
déki szanatóriumban időről időre 
kéthetes klímaterápián is részt 
vesznek. Mindezeknek köszön-
hetően az itt töltött évek alatt le-
csökken a kicsik gyógyszerfo-
gyasztása, állapotuk folyamato-
san javul, és jóval kevesebbet bé-

ta pluszt jelentenek a hagyomá-
nyos óvodai nevelésen túl. Hi-
szen játékos foglalkozásokkal eb-
ben az intézményben is éppúgy 
készülnek a gyerekek az iskolás 
életre, mint bárhol máshol. 

Tegnap délelőtt a többség uszo-
dában volt, csak a legkisebbek 
maradtak az épületben. Az egyik 
csoportban éppen születésnapot 
ünnepeltek, a másikban két kis-
lány duzzogott, akik néhány 
perccel azelőtt vesztek össze, egy 
harmadikban pedig szorgos ke-

zek ragasztgatták az anyák napi 
meghívót. 

Végigjárva az óvodán valóban 
semmi nem emlékeztetett arra: 
itt beteg gyerekekkel foglalkoz-
nak. Pedig épp tegnap emlékez-
tek meg az asztma világnapjáról, 
mely már hagyomány az intéz-
mény életében. Csakhogy a gye-
rekek számára ez is csupán any-
nyit jelent: még többet játszhat-
nak és bolondozhatnak, mint 
más napokon. 

TÍMÁR KRISZTA 

A Tisza-parti óvodában a csoportfoglalkozások egy részét sószobában tar t ják Fotó: Frank Yvette 
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